
PROTOKÓŁ Nr 7/2019

z posiedzenia Komisji  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia,  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa
i  Rozwoju Gospodarczego i  Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy 

odbytego w dniu 23 kwietnia 2019 r.  
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto  godz.  15 0 0  -  zakończono godz.  16 2 5 .
Przewodniczyła:  pani  Małgorzata  Kamińska – Przewodnicząca  Komisji  Kultury,
                        Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisji  w/g załączonej  l is ty  obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  radny Sławomir  Matuszewski,  Jerzy Sawicki.
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1.  Adam Szczepkowski -  Wójt  Gminy
   2.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
   3.  Małgorzata  Grabowska – Kierownik Gminnej  Biblioteki  Publicznej  

Ad  pkt  1  i  2.  Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty  i  Zdrowia  Rady
Gminy  –  pani  Małgorzata  Kamińska  dokonała  otwarcia  posiedzenia  Komisji .
Stwierdziła  prawomocność obrad oraz przedstawiła  projekt  porządku obrad.

Porządek  obrad  Komisji  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,
przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego
wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Plan pracy i  oferta  kulturalna  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie
       na 2019 rok.
   4.  Sprawozdanie z działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie  
       za  2018 rok.
   5.  Ocena ściągalności  opłat  za wodę i  ścieki  oraz podatków za rok 2018.
   6.  Zapoznanie  się z zadaniami realizowanymi w ramach funduszu sołeckiego w
       2019 roku.
   7.  Analiza realizacji  zadań w ramach funduszu sołeckiego w 2018 roku.
   8.  Ocena realizacj i  budżetu w pierwszym kwartale  2019 roku.
   9.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na 
           lata  2019 – 2032;
       b)  w sprawie zmian budżetu gminy Grunwald na 2019 rok;
       c)  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne  nabycie na własność Gminy
           Grunwald nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w obrębie 
           geodezyjnym Kitnowo;
       d)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego w 
           miejscowości  Gierzwałd;
        e)  w sprawie przeprowadzenia  przez Komisję  Rewizyjną Rady Gminy
            Grunwald kontroli  w zakresie  wyłonienia dostawcy i  realizacj i  zakupu
            piaskarki;
        f)  w sprawie przeprowadzenia  przez Komisję  Rewizyjną Rady Gminy
           Grunwald kontroli  w zakresie  wyłonienia dostawcy usługi  polegającej  na
           prowadzeniu zajęć fi tness  na terenie  gminy Grunwald.
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  10.  Wolne wnioski i  zapytania.
  11.  Zamknięcie  obrad.

Ad  pkt  3.  Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejnym
punktem  jest  plan  pracy  i  oferta  kulturalna  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w
Gierzwałdzie  na  rok  2019.  Tą  ofertę  dostaliśmy  wszyscy  wcześniej .  Mamy  dzisiaj
panią kierownik.  
Kierownik  GBP  –  pani  Małgorzata  Grabowska  –  myślę,  że  państwo
zapoznaliście  się  z  tą  ofertą.  Nie  widzę  powodu,  dla  którego  miałabym  ją
ponownie czytać.  
Uwag nie zgłoszono.  

Ad  pkt  4.  Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejnym
punktem  jest  sprawozdanie  z  działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w
Gierzwałdzie  za 2018 rok.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  na  LXVII  posiedzeniu  posłowie  zdecydowali  o
ustanowieniu patronów roku 2019, co w związku z tym planuje biblioteka?
Kierownik  GBP  –  pani  Małgorzata  Grabowska  –  biblioteka  planuje  narodowe
czytanie.  Będą  zaproszeni  goście.  O ile  to  nie  będzie  kolidowało  z  dożynkami,  bo
co  roku  to  koliduje  z  dożynkami.  Jeżeli  to  nie  będzie  kolidowało  z  dożynkami,
wybierzemy  odpowiedni  termin.  Myślę,  że  to  będzie  na  zasadzie  współpracy  z
Gminnym  Ośrodkiem  Kultury.  Zaprosimy  gości  i  przygotujemy  takie  narodowe
czytanie.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  5.  Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –
przechodzimy  do  kolejnego  punktu  –  jest  to  ocena  ściągalności  opłat  za  wodę  i
ścieki  oraz podatków za rok 2018.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  pozwolę  sobie  odczytać  krótką
informację dla  państwa. 
Osoby fizyczne – należności  i  zobowiązania  pieniężne:  podatek  od nieruchomości,
podatek  rolny,  podatek  leśny  –  przypisu  było  1.997.779,-  zł ,  wpłaty  było
1.677.050,89 zł ,  zaległości  320.728,11 zł .  
Podatki  od osób prawnych:
1.  podatek leśny:
-  przypis  za 2018 rok – 97.854,-  zł
-  wpłaty                    -  97.854,-  zł
-  zaległości                  -        0,-  zł
2.  podatek od nieruchomości:
-  przypis  za 2018 rok -   580.681,38 zł
-  wpłaty                    -   558.586,38 zł
-  zaległości                 -    22.095,-  zł
3.  podatek rolny:
-  przypis  za 2018 rok – 142.616,76 zł
-  wpłaty                    -  142.616,76 zł
-  zaległości                  -            0,-  zł
4.  podatek od środków transportowych:
- przypis  za 2018 rok – 48.450,86 zł
-  wpłaty                    -   43.755,86 zł
-  zaległości                  -   4.695,-  zł
5.  Woda i  ścieki  – osoby fizyczne i  prawne:
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-  przypis  za 2018 rok – 878.819,71 zł
-  wpłaty                    -  816.655,30 zł
-  zaległości                  -  62.164,41 zł .
Na  bieżąco  są  wysyłane  wezwania  do  zapłaty  czy  ponaglenia.  Niektórzy  się
stosują,  wpłacają,  inni  nie.  To  są  kwoty  na  koniec  roku.  Dzisiaj  pewnie  już  są
inne,  bo wiadomo, że jakieś  kwoty wpływają.  Niektórzy wpłacają,  inni  nie.  
Uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  6.  Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –
przechodzimy  do  kolejnego  punktu  –  czyli  zapoznanie  się  z  zadaniami
realizowanymi w ramach funduszu sołeckiego w 2019 roku.
Wszyscy  państwo  dostaliście  zestawienie  poszczególnych  sołectw,  kto  i  jakie
zapotrzebowanie,  na  jaką  sumę.  Czy  z  tego  funduszu już  zostało  coś  zrealizowane
czy jeszcze nie?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – nie.  Może jakieś  drobne sprawy. 
Uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  7.  Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –
przechodzimy  do  kolejnego  punktu  –  analiza  realizacji  zadań  w  ramach  funduszu
sołeckiego  w  2018  roku.  Tutaj  też  wszyscy  państwo  dostaliście  dokładną  rozpiskę
na poszczególne  sołectwa.  Na co  zostały  te  pieniądze  wydane.  Rozumiem,  że  są  to
kwoty które zostały wydane?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – kwoty wydatkowane.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  mam  wątpliwości,  który  z  dokumentów  które
otrzymaliśmy  jest  wiarygodny  i  prawdziwy.  W  sprawozdaniu  z  realizacji  budżetu
za  2018  rok  w  załączniku  nr  3  są  przedstawione  przedsięwzięcia  inwestycyjne
realizowane  w  ramach  funduszu  sołeckiego.  Z  tego  sprawozdania,  które
dostaliśmy  osobno  wynika,  że  kwoty  funduszu  sołeckiego  zostały  w  większości
wypadków  wykorzystane.  Wrócę  do  tego  sprawozdania.  Na  31  grudnia  2018  roku
jest  szereg  przedsięwzięć,  które  nie  zostały  zrealizowane  z  funduszu  sołeckiego.
W  związku  z  tym  proszę  mi  powiedzieć,  dlaczego  są  takie  rozbieżności  w  tych
zestawieniach.
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – nie znam tego drugiego załącznika
i  trudno mi  się  do niego ustosunkować.  Śmiem twierdzić,  że  robiła  to  pani  Kamila
Szewczak.  Pani  Kamila  sporządziła  to  na  podstawie  faktur,  które  fizycznie
wpłynęły.  Ja  sporządziłam  na  podstawie  faktycznie  zapłaconych  faktur.  Faktury,
które  spłynęły  to  są.  Jeśli  nie  zostały  faktycznie  zapłacone,  to  dla  mnie  to  nie  jest
realizacja.  Zostały zrealizowane jako wykonane zadania,  ale nie  opłacone.  Dlatego
w  załączniku  nr  3  ma  pan  konkretną  kwotę,  za  którą  pieniądze  zostały  zapłacone.
Natomiast  w załączniku w którym pani  Kamila zrobiła,  są to  kwoty,  które powinny
z  funduszu  być  zapłacone,  bo  są  zrealizowane.  Według  funduszu  sołeckiego,
według sołectwa zostały one wykonane,  ale nie  zostały opłacone.  
Radny – pan Ryszard Bala – czyli  te  działania  zaplanowane w sołectwach zostały
zrealizowane fizycznie?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  fizycznie  tak.  Tylko  nie  zostały
opłacone.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  proszę  mi  jeszcze  wyjaśnić  rozbieżności  w
zadaniach  jakie  są  ujęte  w  obu  tych  dokumentach?  W załączniku  nr  3  na  przykład
w  pozycji  3  –  mamy  wykonanie  map  do  celów  projektowych  parkingu  w
miejscowości  Gierzwałd.  Jest  kwota  –  2.706,-  zł .  W  tym  dokumencie  w  pozycji  4
Gierzwałd  nie  ma  w  ogóle  takiego  zadania  zrealizowanego  w  kwocie  32  tys.  zł .

3



Chciałbym  się  dowiedzieć  na  jakiej  podstawie,  gdzie  zostały  zmienione  zadania
sołectwa,  w realizacj i  środków z funduszu sołeckiego? 
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  nie  mogę  tego  zweryfikować.  Na
sesji  państwu  przedstawię.  W  tej  chwili  nie  znam  treści  tego  zestawienia,
natomiast  znam treść swoją.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska –  z  tego co  wiem,  to  tam
była  zmiana  ze  względu  na  środki,  które  zostały  przekazane  na  budowę  drogi  na
osiedlu.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  może  pani  Kamila  wyliczając  te
wszystkie  zadania  nie  zaznaczyła,  że  tam  mapy  były  robione.  Być  może  jest  taka
sytuacja.  Natomiast  ja  jako  zadanie  inwestycyjne  musiałam  to  ująć,  dlatego  jest
taka różnica.   
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  ja  nie  przyjmuje  takiego  tłumaczenia.  To  mnie  nie
przekonuje.  Te  dwa  dokumenty  wychodzą  z  Urzędu  Gminy.  Pani  jest
koordynatorem  działań  pracowników  zajmujących  się  f inansami.  Z  dwóch
dokumentów  wynikają  różne  informacje.  Dlatego  jeszcze  raz  powtórzę  pytanie,
dlaczego  są  rozbieżności?  Czy  sołectwo  zmieniło  zadania  wykonywane  w  ramach
funduszu  sołeckiego  czy  w  sprawozdaniu  z  realizacji  budżetu  ktoś  dopisał  –
przebudowa  drogi  gminnej  –  wykonanie  map  do  celów  projektowych  w
miejscowości  Gierzwałd.  Bo  tego  w  tej  chwili  nie  wiadomo,  w  którym  momencie
te  zadania  zostały  zmienione.  Czy na to  są  dokumenty,  które  spływają  z  sołectw w
postaci  uchwał  projektów  realizowanych  w  ramach  funduszu  sołeckiego  czy  po
prostu tu  jest  taka dowolność,  że każdy wpisuje co mu się tam rzewnie podoba?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  zmiany,  które  są  wprowadzane  w
sołectwach  są  robione  na  podstawie  uchwał.  Nie  wprowadza  sobie  nikt  ich
samowolnie.  Sołectwo  jest  zarządcą  tych  funduszy  sołeckich.  Jeśli  chodzi  o
rozbieżności,  mogę  je  wytłumaczyć  na  najbliższej  sesji ,  bo  dziś  nie  ma  pani
Kamili .  W tej  chwili  ja nie jestem w stanie zweryfikować tych dwóch rozbieżności
i  odpowiedzieć  w tej  chwili  jednoznacznie.  Na najbliższą sesję mogę to zrobić.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  skarbnik  te  rozbieżności  nie  dotyczą  tylko
sołectwa  Gierzwałd.  To  jest  pierwsze  z  brzegu  sołectwo,  gdzie  rozbieżności  są.
Jak  uważnie  się  prześledzi  te  dwa  dokumenty,  one  występują  w innych  miejscach.
Skoro pani  nie jest  w stanie  nam odpowiedzieć,  nie  ma sensu tych pytań stawiać.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  8.  Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  kolejny
punkt  to ocena realizacja  budżetu za pierwszy kwartał  2019 roku. 
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  do  dnia  dzisiejszego  był  termin
wykonania  sprawozdań.  Zostały  sprawozdania  wykonane  i  przesłane  do  RIO.  Na
podstawie  sprawozdań,  które  sporządziliśmy  dochody  zostały  zrealizowane  w
kwocie  8.065.920,99  zł ,  natomiast  wydatki  na  kwotę  8.166.385,88  zł .  Jeśli  chodzi
o  należności  jakie  posiadamy  czyli  należności  wymagalne  jakie  są  na  koniec
marca  to  2.021.774,32  zł ,  natomiast  pozostałe  należności  niewymagalne  to
2.078.057,89  zł .  Jeśli  chodzi  o  zobowiązania,  to  zobowiązania  wymagalne  jakie
posiadamy  na  koniec  marca,  to  1.581.258,-  zł  plus  kredyty  długoterminowe  w
kwocie  9.112.500,-  zł  i  krótkoterminowe  599.649,67  zł .  Zobowiązania  ogółem  na
koniec marca wynosiły 2.694.737,-  zł .
Jeśli  chodzi  o  zadania  inwestycyjne,  które  zostały  zrealizowane  do  końca  marca,
to  mieliście  państwo  na  sesji  28  marca  zestawienie  zadań  inwestycyjnych.
Pokazane  były  kwoty,  jakie  były  realizacje.  Przez  te  3  dni  doszły  dwie  kwoty
czyli  w  pozycji  7  jest  wykonanie  zadaszenia  tarasu  przy  świetl icy  we  Frygnowie.
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Zrealizowane  zostało  12.500,-  zł  i  w  pozycji  24  czyli  wykonanie  siłowni
zewnętrznej  w miejscowości  Pacółtowo. Zostało zrealizowane na kwotę 5.781,-  zł .
Pozostałe  wydatki,  które były państwu już wykazane zostają  bez zmian.  
Uwag nie zgłoszono.

Ad pkt 12.  Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska –
przechodzimy  do  kolejnego  punktu  czyli  zaopiniowanie  projektów  uchwał  na
najbliższą  sesję.  Tutaj  dwie  pierwsze  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej
Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2019  –  2032  oraz  w sprawie  zmian
budżetu Gminy Grunwald na 2019 rok.
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska –  w WPF dokonuje się zwiększenia zarówno
planu  dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę  125.811,-  zł .  Wynika  ona  z  zarządzenia
wójta  nr  25  wydanego  dnia  29  marca  gdzie  zwiększono  zarówno  dochody  jak  i
wydatki  o  kwotę  19.362,-  zł .  Jak  również  wynika  to  z  uchwały,  która  jest
przygotowana  na  najbliższą  sesję  zwiększająca  budżet  o  106.449,-  zł .  Nie
dokonujemy  żadnych  zmian  w  załączniku  nr  2  czyli  przedsięwzięciach,  ponieważ
nie  dotyczą  te  wydatki  ani  dochody  żadnych  przedsięwzięć.  Zarządzenie  które
zostało wydane dotyczyło przede wszystkim zmian w GOPS. 
Uwag nie zgłoszono.

Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  uchwałą  budżetową  zwiększamy  zarówno
kwotę  dochodów  jak  i  wydatków  o  kwotę  106.449,-  zł  i  wynika  ona  przede
wszystkim  iż  została  nam  przyznana  dotacja  na  wybory  do  Parlamentu
Europejskiego  w  kwocie  8.278,-  zł ,  dotacja  na  dodatki  mieszkaniowe  w  kwocie
87,-  zł ,  zwiększono  dotację  na  kartę  dużej  rodziny  o  184,-  zł ,  zwiększono  plan
rozliczeń  z  lat  ubiegłych,  chodzi  tu  o jakieś  zwroty  z  Urzędu Pracy o 200,-  zł .  Jak
również  przyznano  dotacje  na  pomoc  materialną  dla  uczniów  o  charakterze
socjalnym  czyli  tzw.  stypendia  w  kwocie  97.600,-  zł .  Razem  te  kwoty  stanowią
106.449,-  zł .  Zgodnie  z  przyznanymi  dotacjami  te  kwoty  zostały  odpowiednio
zakwalifikowane  po  stronie  wydatków  a  więc  pomoc  materialna  dla  uczniów  w
rozdziale  85415  gdzie  są  te  stypendia,  pozostałe  kwoty,  które  dotyczą  pomocy
społecznej,  to  wiadomo,  że  na  pomoc  społeczną  i  wybory  parlamentarne  w
rozdziale  75109,  które  przeznaczono  na  przeprowadzenie  wyborów  do
Europarlamentu.  
W związku  z  tym że  dotarła  metryczka  zostały  rozdzielone  wydatki  w oświacie  na
dzieci  niepełnosprawne  i  na  pozostałe  osoby.  W  związku  z  tym  w  rozdziałach
szkolnych  została  wprowadzona  duża  zmiana.  Jednym  zdejmuje  się  dosyć  duże
kwoty,  innym przydziela.  Należało  wprowadzić  te  rozdziały  związane  z  realizacją
zadań  stosowania  specjalnej  organizacji  nauki.  Pozostałe  inne  przesunięcia  w
paragrafach,  rozdziałach  wynikają  z  konieczności  realizowania  budżetu.  Nie  ma
żadnych zmian związanych z wydatkami  inwestycyjnymi.  Nie ma załącznika nr 3 –
inwestycyjnego.  Jest  jedynie  zmiana  wprowadzona  w  załączniku  –  dotacje
przekazane  dla  jednostek  należących  i  nie  należących  do  sektora  finansów
publicznych.  Tam  była  drobna  zmiana  w  związku  z  przeksięgowaniem  na  dzieci
niepełnosprawne,  dlatego  też  przesunięcia  drobne.  Poza  tym  nie  było  innych
zmian.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  chciałbym  zapytać  o  kulturę  fizyczną.  Tutaj
nastąpiły  zmiany  zmniejszenia  wydatków  o  1.000,-  zł .  Nie  wiele,  ale  są
przesunięcia  w wynagrodzeniach  i  zakupie materiałów.  
Skarbnik – Pani Urszula Borkowska – w związku z tym, że są instruktorzy,
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którzy  prowadzą  zajęcia  i  mają  wynagrodzenia  z  tego  tytułu  płacone,  należało
zwiększyć  dla  nich  kwoty  wynagrodzeń  z  tytułu  umów  zlecenia.  Analizując
możliwość  zmniejszenia  wydatków  właśnie  na  tych  zakupach  materiałów  czy  w
pozostałych  innych  usługach,  ponieważ  mniej  jest  wydatków  w  tej  chwili ,  tak  też
zostało  to  zrobione,  że  zwiększono  na  te  wynagrodzenia  dla  tych  panów,  którzy
prowadzą zajęcia  z młodzieżą.
Radna – pani Ewa Bawolska – czyli  za fi tness?
Skarbnik  Gminy-  pani  Urszula  Borkowska  -   to  jest  dla  pana  Borkowskiego,
Strzegockiego,  Szameitata.    
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  –  czy  jest  zatrudniony  animator  na
„Orliku”  czy to jest  tylko dla  trenerów?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – jest  pan Strzegocki.
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  budowa  stacji  podnoszenia  ciśnienia  wody  w
Dylewie.  
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  nie  wiem,  nie  mam  tego  załącznika.  To
nie do tego budżetu.  Tu nie było zmieniane.
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska – przechodzimy do
następnego  projektu  –  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na
własność  Gminy  Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie
geodezyjnym Kitnowo.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  rada  sołecka  Kitnowo  zwróciła  się  do
mnie  jako wójta  o przekazanie  na rzecz  mieszkańców Sołectwa  Kitnowa działki  nr
41/2 obręb Kitnowo. Okazuje się,  że  właścicielem tej  nieruchomości  jest  KOWR w
Olsztynie.  Żeby  przejąć  tą  nieruchomość  wymagane  jest  podjęcie  tej  uchwały
przez radę gminy. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  ma  być  z
przeznaczeniem na boisko?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  do  końca  nie  wiadomo  czy  na  boisko,
na jakieś potrzeby mieszkańców sołectwa.  Być może na jakiś  inny cel.
Radny  –  pan  Adam  Królikowski  –  to  jest  na  samym  brzegu  jak  się  wjeżdża  od
strony Szczepankowa.  
Innych uwag nie  zgłoszono.  

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –   kolejny  punkt  w
sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  mieszkalnego  w  miejscowości
Gierzwałd.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tutaj  najemca  lokalu  czyli  pani
Kossakowska  zwróciła  się  z  wnioskiem  aby  umożliwić  jej  nabycie  lokalu
mieszkalnego  nr  3  w  budynku  41  w  miejscowości  Gierzwałd.  Lokal  ten
wynajmowany  jest  przez  wnioskodawcę  od  25  lat .  Jest  zadbany.  Myślę,  że
należałoby  się  przychylić  do  wniosku  i  udostępnić  możliwość  zakupu  lokalu  tej
pani.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  już  nie  było
omawiane?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  było.  Nie  zostało  doprowadzone  do
końca i  teraz ten temat  wrócił  jak gdyby z powrotem. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  ta  pani  jak
chciała  kupić  na  własność,  miałaby  grunt  na  własność  a  ci  pozostali ,  którzy  są
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współwłaścicielami  w  tym  budynku  mają  w  użytkowanie  wieczyste  i  chodziło  o
przekształcenie.  Nie wiem czy to jest  sfinalizowane,  możliwe że tak.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  to  jest  ostatnie
mieszkanie,  które nie było sprzedane.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecwicz-Husar  –  tak.  To  jest
agronomówka.  
Innych uwag nie  zgłoszono.

Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  przechodzimy  do
następnego  punktu  w  sprawie  przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady
Gminy  Grunwald  kontroli  w  zakresie  wyłonienia  dostawcy  i  realizacji  zakupu
piaskarki.
Radny –  pan Ryszard  Bala  –   Chodzi  o  to,  żebyśmy wyjaśnili  na  jakich  zasadach
przeprowadzane  były  te  przedsięwzięcia,  które  doprowadziły  do  zakupu  piaskarki
i  wyłonienia  wykonawcy   usługi  f i tness.  To  jest  główmy  motyw.  Możemy  tutaj
snuć domysły,  możemy w jakiś  tam sposób boksować się  i  przekonywać,  ale  jeżeli
nie  mamy  argumentów  i  wglądu  do  materiałów  i  dokumentów,  to  my  cały  czas
będziemy  błądzili  w  tym  i  ten  kto  głośniej  krzyknie,  będzie  miał  rację.  Chodzi  o
to,  żeby  komisja  rewizyjna  to  zbadała  i  oceniła  czy  te  dwie  sprawy  zostały
przeprowadzone właściwie.  Najważniejszym tutaj  według mnie czynnikiem jest  to,
żebyśmy z  tych  dwóch spraw wyciągal i  wnioski  na  przyszłość,  żebyśmy się  uczyli
tego,  jak  postępować  w  takich  sytuacjach,  jakie  procedury  nas  obowiązują.  Bo  to
jest  is tota  tego  problemu.  Mamy  działać  zgodnie  z  prawem  i  w  ramach
obowiązującego  prawa.  Chodzi  o  to,  żebyśmy tego  prawa nie  łamali ,  raz  ze  swojej
nieświadomości  a  dwa  być  może  ze  swojego  lekceważenia  tych  zasad,  które
zostały ustalone i  obowiązują.  Ja w tej  sprawie mam tyle  do powiedzenia.
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  ja  chciałam  zapytać,  pani  występowała  i  dostała
dokumenty,  odpowiedź  na  to  pytanie?  Czy  jeszcze  coś  więcej  dostaniemy?Jeżeli
więcej  nie  dostaniemy,  czy  sens  jest  s ię  spotykać,  nie  wiem.  Czy  to  nie  było
wystarczająco?
Radny –  pan Zbigniew Napłoszek –  jeżeli  to  nie  jest  wystarczające,  zgłosimy się
jako  komisja  rewizyjna  do  wójta,  jeszcze  raz  dostaniemy dokumenty,  sporządzimy
protokół  pokontrolny i  tyle.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  jeżeli  państwo  chcą  słuchać  dwóch  stron  czyli
mojego  wniosku,  to  co  ostatnio  mówiłam.   Ja  mogę  to  przeczytać  raz  jeszcze.
Złożyłam  wniosek  o  udostępnienie  informacji  publicznej.  Chodziło  mi  fakturę
zakupu  posypywarki,  dokumentacji  związanej  z  wyborem  dostawcy  sprzętu,
zapytanie  ofertowe  i  dokumentacji  uzasadniającej  konieczność  zakupu  w/w
sprzętu.  W  odpowiedzi  dostałam  tylko  fakturę  z  odpowiednimi  podpisami  i  do
tego list  przewodni,  w którym napisano,  że  dokumentacji  związanej  z  wyborem w/
w  sprzętu   nie  przedkładamy  żadnych  dokumentów,  ponieważ  ich  nie  posiadamy.
Tak  samo  jeżeli  chodzi  o  dokumentację  uzasadniającą  konieczność   zajęć  fi tness.
Nie  przedkładamy  żadnych  dokumentów  ponieważ  ich  nie  posiadamy.  Wzbudziło
to  mój  niepokój,  ponieważ  zakup  sprzętu  za  37  tys.  zł ,  którego  nie  ma  w  planie
inwestycji ,  w  zakupie  inwestycyjny  bez  zastosowania  procedury,  bez
jakiejkolwiek  dokumentacji  tzw.  podkładek.  Nie  mam  nic  złego  na  myśli  tylko  to
co  powinno  być.  Stąd  to  moje  badanie  tematu  i  mój  wniosek,  żeby  ten  tematy  po
prostu zbadać czy to było dobrze zrobione czy jednak popełniono tu
jakieś  błędy.  A jeżel i  tak,  to kto za te błędy powinien odpowiadać.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  niech  komisja  ustali  i
przedstawi sprawozdanie.
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Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  my  nie  jesteśmy  fachowcami.  Też  język
prawniczy trzeba znać.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  komisja  przedstawi
sprawozdanie.  Tu jest  błąd w paragrafie  trzecim.
Inspektor  – Bronisława Warmińska – to nie  jest  błąd tylko tak było wpisane
Radny – pan Zbigniew Napłoszek –  moja propozycja jest  do 31 maja.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  komisja  rewizyjna
uzgodni  kiedy  się  spotka,  dokona  kontroli  i  przedstawi  nam  tylko  sprawozdanie  z
tej  kontroli .
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  ja  mam
propozycję  panie  przewodniczący  komisji  rewizyjnej,  28  albo  29  maj  jest
planowana sesja i  komisja.  Żeby już na tej  sesji  majowej  przedstawić nam. 
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  10.  Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –
przechodzimy do ostatniego punktu -   wolne wnioski  i  zapytania.
Radny  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  od  kiedy  można  zaczynać  coś  działać  w
sprawie zakupu z funduszu sołeckiego?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – co macie w Zybułtowie?
Radny  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  -  zakup  sprzętu  AGD,  zakup  nagłośnienia  i
jeszcze  jakieś drobne rzeczy – wyznaczenie granic działki.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  dobrze  by  było  jeszcze  chwilę  się
wstrzymać.  Wiadomo sytuacja  f inansowa nie  jest  łatwa. 
Radny – pan Zbigniew Napłoszek – chcieliśmy zakupić na majówkę.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  może na majówkę jeszcze nie,  może na
wakacje.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  kontynuując  temat,  który  podniósł  pan  Zbigniew,
rozumiem  w  Stębarku  ta  wiata  również  poczeka  i  nie  wiadomo  kiedy  będzie
zrobiona?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  postępowanie  zostało  wszczęte.
Wyłonimy  wykonawcę,  ale  to  też  będzie  trwało  jeszcze  chwilę.  Myślę,  że  nie
wcześniej  jak  w  czerwcu.  Będzie  ciężko  do  pierwszego  czerwca.  Może  się  uda
przy dobrych wiatrach.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ja  chciałabym  odnieść  się  do  informacji ,  które
uzyskałam  na  moje  zapytanie,  interpelacje.  Nie  wszystkie  jeszcze
przeanalizowałam,  nie  o  wszystkich  chciałabym  jeszcze  mówić.  Otrzymałam
zestawienie  zobowiązań na 31 grudnia 2018 roku i  ich spłata  do 31 marca.  Powiem
tak,  wygląda  to  imponująco.  Takie  zestawienie  spłaty  zadłużenia  w  ciągu  3
miesięcy,  pani  skarbnik  pokazała,  że  było  to  2.670.724,30  zł  na  urząd.  Każda
jednostka  organizacyjna  była  zadłużona u kontrahentów.  Obecnie  jest  ponad 1 mln
zł  spłat ,  to  jest  w  niektórych  50  do  70%  w  niektórych  dziedzinach,  to  naprawdę
dobrze  rokuje.  Z  takich  rzeczy  nie  byłabym  sobą,  gdym  nie  znalazła  czegoś,  o  co
bym  chciała  zapytać.  Tutaj  w  tych  zobowiązaniach,  zestawieniu  wskazała  pani
również  nieruchomość  Mielno  –  270  tys.  zł .  Ona  jest  zapisana  w  inwestycjach
chyba  na  ten  rok  a  pani  ją  tutaj  dała  do  zobowiązań  i  tak  nie  do  końca  rozumiem
dlaczego? 
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  cały  czas  już  istnieje.  W  tamtym
roku  miała  być  zapłacona.  Ona  nie  istnieje  jako  tako  przypisana  do  zobowiązań
tylko  mamy  porozumienie.  To  porozumienie  było  już  podpisane  do  końca  tamtego
roku.  Nie zostało  zrealizowane.  W tym roku też borykamy się  z  tym, żeby to jakoś
zrealizować  i  dalej  wisi  to  jako  zobowiązanie.  Po  prostu  nie  mamy  faktury  na  to
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tylko  porozumienie  jest  podpisane  i  chodzi  o  to,  żeby  to  zrealizować.  Jako  to
inwestycja,  to  gra warta świeczki.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ostatnio  pokazano  dokument  na  forum
publicznym,  który  mówił,  że  dyrektor  nadzoru  górnictwa  zobowiązuje  właściciela
żwirowni  w  Mielnie  do  zapłaty  takiej  dużej  kwoty,  chyba  4,5  mln  zł  na  rzecz
Gminy  Grunwald  za  to,  że  działał  bez  koncesji .  Przeglądałam  to  nasze
sprawozdanie,  który to  powinien być dokument?  
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – RBE.
Radna – pani Ewa Bawolska  – nie ma tam takiej  kwoty.  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  nie  ma,  bo  to  nie  jest  dokument,
który  pozwala  przyjąć  to  jako  naszą  należność.  To  nie  jest  decyzja  żadna.  W  tej
chwili  jest  postępowanie.  To  postępowanie  jest  u  dyrektora  nadzoru  górniczego.
Czy  te  pieniądze  w  ogóle  będą,  to  jest  na  wodzie  pisane.  Ten  pan  się  odwołuje.
Prowadzi  dochodzenia,  postanowienia  jakieś,  różne  przedstawia  dokumenty.
Bardzo  byśmy  chcieli ,  żeby  to  było.  Czy  to  będzie?  Pakować  to  sobie  w
należności,  które  są  być  może  nawet  nierealne  do  przyjęcia  dla  nas.  Nie  ma
podstaw,  żeby  to  przyjąć.  Przyjmiemy  do  należności,  które  w  ogóle  okażą  się
nieściągalne.  Czekamy  na  konkretną  decyzję.  Rozmawiałam  z  panią,  która  się  tą
sprawą  zajmuje,  to  powiedziała,  że  na  razie  to  wszystko  jest  w  trakcie  odwołań
składanych.  Decyzji  ostatecznej  nie  ma  podjętej ,  czy  tak  będzie  czy  nie.  Nawet
pani  mecenas  wystąpiła  z  oficjalnym  pismem,  bo  to  były  ciągle  rozmowy  na
telefon.  Czekamy  na  oficjalne  pismo,  jak  wygląda  ta  sytuacja.  Jeśli  będzie
wyglądało  tak,  że  faktycznie  mamy  taką  możliwość,  to  wtedy  będziemy
przyjmować jako naszą należność.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  w nawiązaniu  do  tego  co  pani  Ewa powiedziała.  Ja
bym  proponował  wyciszyć  nad  tym  tematem  atmosferę.  Oczywiście  pan  wójt
powinien  robić  wszystko,  żeby  wyegzekwować  te  pieniądze,  ale  publiczność
raczej  powinna  obserwować  to  ze  spokojem,  w  wyważony  sposób.  Wiemy,  że
wyegzekwowanie  takich  kwot  to  nie  jest  łatwa  sprawa.  Z  poprzedniego  okresu,  z
poprzedniej  epoki  mamy  kilka  przykładów,  jak  trudno  było  wyegzekwować  300
tys.  zł  od  byłego  radcy  prawnego  czy  od  innych  osób.  To  się  nie  udało.  Myślę,  że
im  będzie  spokojniej  wokół  tego  wśród  publiczności,  obserwatorów,  to  atmosfera
będzie sprzyjająca.  
Co  do  tej  należności  za  nieruchomość  Mielno,  panie  wójcie,  czy  w  jakikolwiek
sposób  pan  kontaktował  się  z  właścicielami  tej  nieruchomości?  Czy  jakieś
rozmowy  są  prowadzone?  Na  jakim  etapie  jest  pozyskanie  tej  nieruchomości  na
potrzeby  sołectwa,  bo  ja  nie  ukrywam,  po  tej  informacji ,  że  jest  jakaś  szansa  na
pozyskanie  tej  nieruchomości  mam  bez  przerwy  pytania  a  kiedy  to  będzie?  Tam
ludzie  już  chcą  wchodzić.  W każdym razie  niecierpl iwią  się,  bo  już  chciel iby  tam
coś robić.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  rozmawiamy.  Mieliśmy  tutaj  w
Urzędzie  Gminy  spotkanie  z  właścicielem.  Teraz  mamy  porozumienie  do  końca
czerwca  to  przejęcie.  Musimy  do  końca  czerwca  przejąć.  Ważne  żebyśmy  w  tym
2019  roku  znaleźl i  środki  i  sfinalizowali  tą  transakcję.  Na  tą  chwilę  mamy  do  30
czerwca podpisać jakby akt  notarialny,  zapłacić  za nieruchomość.  
Radny – pan Ryszard Bala – ja  wrócę do tych zestawień o których pani  Bawolska
mówiła.  Uporządkowałem  sobie  w  taki  sposób  od  malejących  do  rosnących.  Na
samym dole mam kwotę 932 tys.  zł  niespłaconego kredytu z 2018 roku. Nie bardzo
byłem w stanie  zrozumieć dlaczego na koniec 2018 roku jest  jako zobowiązanie.  
Skarbnik Gminy –  pani  Urszula  Borkowska –  to  jest  do zapłacenia  w tym roku i
do  końca  marca,  to  jest  ta  kwota  rat  kredytu,  które  spłacamy  w  danym  roku.  Ona
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nie  powinna  być  na  koniec  roku  tylko  na  1  stycznia  i  jest  do  spłacenia  w  ciągu
roku.  Tutaj  ma  pan  rację,  że  nie  powinna  widnieć  na  koniec  grudnia  ubiegłego
roku tylko na 1 stycznia 2019 roku. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  rozumiem,  że  te  raty  kredytu,  które  obowiązywały
na 2018 zostały do końca roku spłacone?
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – tak.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  natomiast  co  do  tych  należności  dla  ZUS  i  Urzędu
Skarbowego,  proszę  powiedzieć  jak  to  wygląda,  617  tys.  zł  było,  316  tys.  zł
zostało  spłacone  dla  ZUS  i  dla  Urzędu  Skarbowego  353  tys.  zł  i  niespłacone.
Razem znowu 650 tys.  zł  zostaje  na Urząd Skarbowy i  ZUS.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  jeśli  chodzi  o  Urząd  Skarbowy  to
na  obecną  chwilę  zaległości  zostały  pospłacane.  Może  Mielno  nie  do  końca.  Nie
chciałabym  mówić,  że  na  100%.  Jeśli  chodzi  o  ZUS,  to  w  każdej  jednej  jednostce
podpisaliśmy  ugodę  z  ZUS  i  spłacamy  te  zaległości  w  ratach.  Każda  jednostka,
szkoły,  urząd  został  spłacony  na  początku  stycznia  cała  zaległość.  Jeśli  chodzi  o
szkoły,  bibliotekę  i  GOK, biblioteka  była  spłacona.  Zostały  te  kwoty  rozłożone  na
raty  i  spłacamy  w  ratach.  Ostatnie  raty  tych  zaległości  będziemy  spłacać  we
wrześniu.  
Radny – pan Ryszard Bala – one  zostaną doliczone do tych należności
tegorocznych?
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – tak.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  Powiat  Ostródzki  –  200  tys.  zł ,  to  są  należności,
które  zgodnie  z  naszym  zobowiązaniem  w  ubiegłym  roku  na  budowę  drogi  w
Kiersztanowie.
Skarbnik Gminy – pani Urszula Borkowska – tak.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  to  nie  zostało  spłacone?  Ja  sądzę,  że  dla  kolejnej
inwestycji  drogowej  razem  z  powiatem  tutaj  niewielkie  szanse  są  w  tym  roku,
mówię o drodze w Pacółtowie.  
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  tam jest  podpisane  porozumienie.
Tam  jest  uchwała  nasza  na  25  tys.  zł ,  chociaż  fizycznie  to  będzie  mniej.  Tam
mówił  przedstawiciel ,  jak  był  pan  Kacprzyk,  że  już  podpisana  jest  umowa  z
wykonawcą, że wyszły mniejsze kwoty.  
Radny – pan Arkadiusz Piasecki  – ale  to jest  projekt.
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  tak,  na  projekt.  Tam  będzie
mniejsza  kwota.
Radny  –  pani  Ryszard  Bala  –  kolejna  pozycja  to  jest  pożyczka  mieszkaniowa.
Nie  wiem,  coś  takiego  jest  w  zapisie  –  87  tys.  zł  do  spłacenia  w  tym  roku.  Nie
wiem o co to chodzi?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  pożyczki  mieszkaniowe  to  jest
fundusz  świadczeń  socjalnych.  Jest  rozdzielany  na  tzw.  pożyczki  mieszkaniowe
jak również na pozostałe  świadczenia  socjalne.  W związku z tym, że nie  zostało to
zrealizowane,  wypłacone  ludziom  a  więc  zostały  te  pieniądze  jako  zobowiązania
dla  pracowników.  W  każdym  zakładzie  naliczany  jest  fundusz  świadczeń
socjalnych.  Na  pracowników  administracji ,  f izycznych  jest  to  kwota  w  granicach
tysiąca  sto  parę  złotych,  natomiast  dla  nauczycieli  jest  ponad  2  tys.  zł .  Taka  jest
kwota  do  rozliczenia.  Z  tych  kwot  komisja  świadczeń  socjalnych  rozdziel i ła  sobie
te  pieniądze,  że  można  korzystać,  brać  na  pożyczki  mieszkaniowe  tzw,
oprocentowanie  1%.  Natomiast  pozostałą  kwotę  można  przeznaczyć  na  leczenie,
na  wyjazdy  socjalne,  świadczenia  socjalne  czy  kulturalne.  Dlatego  też  w  ramach
tych  pożyczek  nie  zostały  wszystkie  wykorzystane,  przekazane  dla  pracowników
kwoty i  to jest  ta zaległość.  To jest  wykazane jako zobowiąznaie.
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Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  szanowni  państwo  są  różne  kwoty,  mniejsze
większe  ale  ja  może  zbyt  mocno  dociekliwy  jestem,  ale  są  takie  kwoty  wydaje  mi
się  śmieszne.  JEROMINO  Biedronka  Ostróda  –  56,-  zł  i  to  nie  zostało  spłacone.
Delikatesy  Ostróda  –  46,-  zł .  To  też  nie  zostało  spłacone.  Zastanawiam  się,  to  są
należności  w  Urzędzie  Gminy,  nie  w  szkole,  nie  w  jakiejś  innej  instytucji .
Zastanawiam  się,  co  Urząd  Gminy  może  kupować  za  56,-  zł  w  Biedronce  czy
Delikatesach?  Przychodzi  mi  na myśl  jedna  albo  dwie butelki.  Może pani  skarbnik
wyjaśni  o co tu chodzi.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ja  bym  zadała  pytanie  troszkę  inaczej,  dlaczego
akurat  taka  mała  kwota?  Według  jakiego  klucza  podjęliście  państwo  decyzję  o
spłacie  tych zobowiązań,  czy według daty zaciągnięcia  zobowiązania?
Skarbnik  Gminy  –  pani  Urszula  Borkowska  –  nie  zawsze.  Czasami  jak  nie  ma
pieniędzy,  jak  już  pani  radna  wspomniała,  najprawdopodobniej  to  były  zakupy
zrobione  na  wigilię.  Być  może  faktura  została  zaksięgowana,  zobowiązania  i
ominięta  w zapłacie  i  tak po prostu została  zapomniana.  Nikt nie siedzi  codziennie
i  nie  sprawdza  tych  zobowiązań,  które  są  do  zapłacenia.  Po  prostu  została.  To  nie
jest  celowe.  Jeśli  chodzi  o  płacenie  tych  zobowiązań,  płacimy  w  miarę
możliwości,  naszych  możliwości  spłacania.  Tak  to  trzeba  nazwać.  Nie  wybieramy
sobie,  że  akurat  wujek,  ciocia,  ktoś  tam  tylko  jakoś  staramy  się  regulować  te
zobowiązania,  które jesteśmy w stanie.  
Radna  Gminy  –  pani  Ewa  Bawolska  –  sobie  rozbiłam  na  należności  do  tysiąca
złotych,  między  tysiąc  a  dziesięć  tysięcy  i  powyżej  10  tysięcy  złotych.
Zauważyłam,  że  tak  równomiernie  są  one spłacane,  a  tych  poniżej  tysiąca  złotych,
na  7 tysięcy  zostało  tych  zobowiązań.  Dobrze  by było,  żeby te  drobiazgi  popłacić,
bo to  jest  po prostu śmieszne,  żeby 56,-  zł  nie  zapłacić.
Skarbnik Gminy – pani  Urszula  Borkowska –  być może już  do dzisiejszego dnia
te  kwoty  zostały  spłacone.  Ja  tu  zaznaczyłam,  że  to  jest  na  dzień  4  kwietnia.
Każdego  dnia  coś  tam  się  płaci  i  to  nie  jest  aktualne.  Śmiem  twierdzić,  że  takie
drobne  kwoty  to  zostały  opłacone  a  jak  nie,  to  będziemy  to  analizować  i  s tarać
się,  żeby to poschodziło.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  ja  myślę,  że  to  jest  kwestia  również  dbania  o
wizerunek.  Takich  drobnych  przedsiębiorców,  którym  tutaj  zalegamy  jest  sporo.
Oni  nam  też  wyrabiają  markę.  Jeżeli  ktoś  tam  mówi  mi,  że  przywozi  piasek  na
budowę skweru i  do tej  pory nie  dostał  pieniędzy,  to jest  kwota bodajże 1.400,-  zł .
On wśród  swoich  sąsiadów też  o  tym mówi,  że  Gmina  Grunwald  mu nie  zapłaciła,
chociaż  dla  gminy  1.400,-  zł  to  jest  niewielka  kwota.  Ja  rozumiem,  że  jak  nie  ma
pieniędzy,  to   nie  ma  i  z  czego  te  50,-  zł  zapłacić.  W  trosce  o  własny  wizerunek
powinniśmy dążyć do tego,  żeby te  zaległości  pospłacać.  
Radna – pani Iwona Stanka – ja w sprawie tej  Otwartej  Strefy Aktywności.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  myślę,  że  projektu  nie  będziemy
realizować,  ale  jak  proponowałem,  wybierzemy  jakieś  poszczególne  urządzenia,
postawimy  część  w  tym  roku,  część  w  przyszłym.  Ewentualnie  z  funduszu
sołeckiego można by cokolwiek zrobić.
Radna – pani Iwona Stanka – nie wierzę,  że nie będzie zrobione.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – to  trzeba uwierzyć.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  wśród  rzeczy,  które  od  siebie  mam,  tutaj  pani
Krystyna  podsunęła  ważną  refleksję.  Odpowiedzi  na  zapytania,  odpowiedzi  na
interpelacje  powinny  być  dostępne  dla  wszystkich  radnych,  nie  tylko  dla  tych,
którzy  zadają  te  pytania.  Pani  Krystyna  spytała  skąd  dostaliśmy.  Pan  Bala  chyba
przez  pomyłkę.  Jeżeli  inni  nie  mają,  to  pan  Bala  chyba  przez  pomyłkę  dostał  jako
pierwszy.
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Inspektor  – Bronisława Warmińska – jest  zawsze dociekliwy dlatego wysłałam. 
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  jeżel i  nie  są  te  odpowiedzi  na  interpelacje
publikowane  na  BIP,  to  może  chociaż  na  e-maila  do  pozostałych  radnych,  aby
każdy miał  do tego wgląd.  
Inspektor  -  Bronisława Warmińska – na sesji  rozdam pozostałym radnym. 
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  takie  dziedziny  naszej  działalności:  interpelacje,
zapytania,  petycje,  skargi,  wnioski  i  te  inne  rzeczy  powinny  być  automatycznie
udostępniane  na  BIP  i  odpowiedzi  na  te  zapytania,  interpelacje  wnioski  też
powinny być  natychmiast  publikowane,  kiedy  tylko  się  pojawią.  Żeby  nie  było,  że
na  każdym  posiedzeniu  komisji  powtarza  się,  że  tego  nie  ma,  tamtego  nie  ma  i
ciągle  upominamy  się  o  to,  żeby  ta  jawność  działania  urzędu  była  rzeczywiście
przestrzegana  i  żebyśmy  mieli  do  tego  dostęp  bez  zbędnych  dodatkowych
czynności,  które  niekoniecznie  sprawiają  nam  przyjemność  a  pochłaniają  czas  i
jakiś  tam wysiłek.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  Rada  Gminy
Grunwald  3  kwietnia  dostała  pismo  od  pana  Komendanta  Gminnego  OSP  Gminy
Grunwald pana Stanisława Kamińskiego.
„Zwracam się z prośbą o wskazanie mi miejsca,  w którym mógłbym przechowywać
dokumenty  i  wykonywać  swoje  obowiązki  związane  z  pełnioną  przeze  mnie
funkcją.  Obecnie  nie  mam dostępu do dokumentów, które  znajdują  się  w gabinecie
w remizie  OSP w Gierzwałdzie,  ponieważ zostały tam wymienione  zamki i
odmówiono mi dostępu do tych pomieszczeń.”
Tak  to  pismo  wygląda.  Jest  skierowane  do  rady  gminy.  Uważam,  że  dzisiaj
powinniśmy zająć stanowisko. 
Radna  –  pani  Iwona  Stanka  –  ja  mam  pytanie,  z  jakiego  powodu  zamki  są
powymieniane?
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  pani  Iwono  tak
się  stało,  że  pan  Stanisław Kamiński  do  tej  pory  był  szefem OSP w Gierzwałdzie.
W  pewnym  momencie,  na  pewno  na  skutek  wyborów  został  odwołany.  Jest  nowy
zarząd.  A jak   i  co  tam się  dzieje  i  gotuje,  nie  wiem.  Świadczy  o  tym ten  fakt,  że
pan  Kamiński  jest  dalej  komendantem  gminnym  OSP.  Dlaczego  nie  ma  dostępu,
wymienili  te  zamki,  chyba  jakaś  niezgoda  jest .  W  pomieszczeniach  OSP  w
Gierzwałdzie  trzymał  swoje  dokumenty  jako  szef  gminny.  Uważam,  że  w  dalszym
ciągu powinien tam mieć dostęp do tego pomieszczenia,  do tej  szafy.  
Radny – pan Jerzy Sawicki  – to gmina zmieniła  te  zamki?
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  nie,  nowy
zarząd OSP. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  tylko  mogę
powiedzieć,  że takie  same pismo skierowane było do pana wójta.
Radna – pani Halina Gutowska – powinniśmy spotkać się ze strażakami.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  szanowni  państwo.  Stowarzyszenie,  fundacja  czy
jakieś  inne  ciało  poza  strukturami  gminy  kieruje  się  własnym  prawem.  My  jako
rada  gminy  nie  jesteśmy  w  jakikolwiek  sposób  umocowani  jako  taki  organ
odwoławczy  czy  mogący  ingerować  w  jakiekolwiek  sprawy  związane  z
działalnością  tych  instytucji .  Czy  my  możemy  cokolwiek  zrobić,  tego  nie  wiem.
Chociażby  podpowiedzieć  jakieś  rozwiązanie,  które  może  nam się  nasuwać.  Skoro
to  pismo  było  kierowane  do  wójta  i  w  tej  chwili  do  rady  gminy,  to  jak
powiedziałem  nie  mamy  ani  kompetencji  ani  mocy  sprawczej,  żeby  tą  sprawę
rozstrzygnąć,  ale  jako  rada  możemy  cokolwiek  doradzić.  Być  może  możemy
podjąć  się  mediacji  w  sprawie  rozwiązania  tego  problemu.  Myślę,  że  tylko  w  ten
sposób. Bo nakazać czegokolwiek nie  jesteśmy w stanie.  
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Radny  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  dokumenty  dotyczące  straży  powinny  być  w
straży.
Radny  –  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  z  tego  pisma  za  wiele  nie  wynika,  bo  my  nie
wiemy  o  co  tak  naprawdę  tam  poszło.  Jaka  jest  sytuacja  i  czy  w  ogóle  my
powinniśmy wiedzieć cokolwiek.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeżeli  chodzi  o
komendanta  gminnego,  to  komendant  gminny  jest  na  umowę  zlecenie  opłacany
przez  Gminę  Grunwald.  W  związku  z  tym  zwrócił  s ię  do  gminy  jakby  organu
wspomagającego  komendanta.  Jest  komendant  gminny  czyli  on  przyjmuje
naczelników  poszczególnych  jednostek,  sprawdza  ich  dokumenty,  jakieś  tam
rozliczenia,  bo  przyjeżdżają  z  kartami  paliwowymi  czy  z  czymkolwiek  innym.  Do
tej  pory korzystał  z tamtych pomieszczeń,  w tej  chwili  różnie,  gdzie  się uda.
Radna –  pani  Ewa Bawolska –  rozumiem pani  Małgorzato,  że  komendant  gminny
jest  jakby kierownikiem ponad wszystkimi.  W takim układzie  stosowne by było po
stronie  Urzędu  Gminy,  żeby  temu  panu  dać  przestrzeń  w  której  będzie  mógł  tę
funkcję  pełnić.  To  jest  ona  niezależna  od  tego  czy  jest  on  związany  z  jakąś  strażą
jako  członek  zarządu.  On  ma nad  nimi  funkcję  kontrolną.  Nie  do  końca  wcześniej
rozumiałam strukturę OSP. OSP działa  na zasadzie stowarzyszenia?
Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska – tak.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  skoro  wybrali  nowy  zarząd,  to  jak  najbardziej
mogą  we  własnej  jednostce  zarządzać  po  swojemu,  zgodnie  ze  swoimi  uchwałami.
Ale jeżeli  komendant  gminny jest  ponad wszystkimi,  jest  na ryczałcie  gminy i  jest
odpowiedzialny  za  to  nasze  bezpieczeństwo  pożarowe,  to  powinniśmy  nie
zastanawiać  się  czy  mamy  do  tego  prawo  czy  nie  tylko  wręcz  podjąć  się  próby
mediacji  między tymi jednostkami.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  tam  jest  jeden  duży
gabinet,  jeszcze  jest  jedno  pomieszczenie  mniejsze.  Wystarczy  mały  kącik,  żeby
miał  swoje  dokumenty,  swoje  pieczątki,  żeby  nie  trzymać  tego  w  domu.  Ja  nie
widzę problemu.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  dla  mnie  to  jest
takie  normalne,  urzędował  i  dalej  niech  urzęduje.  Gdyby  pan  Stanisław  przestał
być  tym  komendantem  i  ktoś  z  Frygnowa  by  był,  to  myślę,  że  miałby  wtedy
pomieszczenie we Frygnowie.  
Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska – pewnie tak.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  skoro  się  nie
może domówić z Gierzwałdem, to  może by poszedł  tylko do Frygnowa. 
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  dlatego  złożył  pismo,
gdzie  ma  sobie  szukać  tego  miejsca.  Wiadomo,  że  tu  jest  łatwiej,  wygodniej.  W
dzień  nie  każdemu  pasuje  a  poza  tym  wystarczy  mu  biurko.  Nie  musi  na  górę
wchodzić.  Jeżeli  chodzi  o  statut  stowarzyszeń,  to  statut  wyraźnie  mówi,  że  to  że
zarząd  nie  otrzymał  absolutorium  nie  jest  jednoznaczne  z  odwołaniem  zarządu.
Odwołać  można  pojedynczą  osobę.  Tu  został  odwołany  cały  zarząd  zresztą  bez
podjęcia  uchwały  prawnie,  bo  nie  było  żadnej  uchwały  odwołującej  zarząd.
Powołano  nowy  zarząd.  Też  nie  wiem  na  jakiej  podstawie.  Natomiast  można
odwołać  pojedyncze  osoby  jeśli  chodzi  o  zarząd.  To  było  zebranie
sprawozdawcze.  To  nie  było  zebranie  sprawozdawczo-wyborcze.  Tam  zostały
złamane  pewne  procedury.  Ale  to  nawet  nie  o  to  chodzi.  Nie  chcemy  do  tego
wracać.  Za  dużo  złego  się  w  tym  wszystkim  wydarzyło.  Natomiast  chcemy  mały
kącik,  żebym  nie  musiała  trzymać  całej  dokumentacji  w  domu  i  pół  szafy
zajmować.
Przewodnicząca Rady Gminy – pani Cecylia Lecewicz-Husar – gdzie są teraz te
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dokumenty?
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  -  część  jest  u  mnie  w
sypialni,  część  zostało  jeszcze  w  straży.  Musiałby  mieć  jakąś  półkę.  Większość
dokumentacji  mam u siebie  w komputerze.  Ponieważ  całą  dokumentację  dotyczącą
wszystkiego ja  prowadzę.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  państwo  nadal  jesteście  członkami  aktywnymi  tej
straży?
Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska – na razie  tak.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  w  czasie  pożaru  to  lecicie  wszyscy  razem  do
ognia?
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeśli  chodzi  o  akcje,  to  ja  na  akcje  nigdy
nie jeździłam, na dwóch czy trzech byłam. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  no  dobrze,  ale
jesteśmy w martwym punkcie.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  szanowni  państwo  ja  rozmawiałem  i  z
tą  drugą stroną.  Ta  druga strona twierdzi,  że  jak  gdyby żadnych przeszkód nie  ma,
w tym żeby  pan  komendant  dalej  pełnił  tą  swoją  funkcję  tam gdzie  pełnił .  To  pan
komendant  nie  odbiera  telefonów,  nie  chce  się  spotkać.  Nie  chcę  tutaj  jeszcze
bardziej  skłócić  tych  dwóch  stron.  Dlatego  nie  chciałem  tu  się  w  ogóle  odzywać.
Myślę,  że  dobrze  by  było,  żeby  zaprosić  naczelnika  i  prezesa  tej  jednostki  na
sesję,  niech oni  może sami przedstawią.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  myślę,  że  jeżeli
chodzi  o  tą  całą  sytuację,  to  mijają  się  z  prawdą.  Tam chodziło  o przekazanie  tych
dokumentów  i  chodziło  o  zabranie  prywatnych  rzeczy  z  tej  remizy.  Dzwonienie
polegało  na  tym,  że  puszczali  jeden  sygnał.  To  nie  było  dzwonienie  tylko
puszczanie  jednego sygnału.  Przecież  później  dogadali  s ię,  pojechał  i  zabrał  swoje
rzeczy,  swoje  prywatne  oczywiście  rzeczy  zostały  stamtąd  zabrane.  Gdyby  chciel i
rzeczywiście,  żeby  on  tam  został  jako  komendant,  to  powiedzieliby,  proszę  tu  są
klucze  dla  pana.  Gdyby  rzeczywiście  chcieli ,  żeby  tam  z  tego  korzystał ,  to  by
powiedziel i  wyraźnie,  proszę  bardzo tu  są  klucze  dla  pana.  Ani  teksty,  że  założyli
nową  kłódkę,  bo  może  sobie  klucze  do  kłódki  dorobili .  Jak  byłaby  dobra  wola,  to
by powiedzieli ,  proszę tu  jest  dla  pana klucz.  Na dole  są  biurka.  On może tylko na
dole z pomieszczenia korzystać.  Nie musi  na górę wchodzić.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  myślę,  że  jak  najbardziej  potrzeba  mediatora.
Jeżeli  te  pisma  wpływają  do  pana  wójta,  to  ja  bym  również  skłaniała  się,  żeby
wpłynął  do  pana  wniosek  aby  próbować  znaleźć  mediatora  dla  tych  dwóch  stron,
bo  szkoda  by,  żeby  tak  dobre  przedsięwzięcie  z  powodu  jakichś  personalnych,
osobistych,  żeby  to  zepsuć.  Mediator,  ale  nie  na  sesji .  Uważam,  że  wymaga  to
rozpracowania  delikatnego,  z  pełną odpowiedzialnością.  
W  tym  miejscu  tu  pozwolę  sobie  państwu  przedstawić,  rzecz  udokumentuję,  w
formie  papieru  jeszcze  nie  mam.  Przyniosę  na  sesję  i  tam  wszystkim  radnym
przedstawię.  Jest  to  zaproszenie  na  konferencję  radnych  Grunwaldu  inicjatywa  z
koła  gospodyń  i  wraz  z  panem  wójtem  rozmawialiśmy  i  razem  organizujemy
konferencję  o  tym  jak  organizować  współpracę  samorządu  z  jednostkami
organizacj i  pozarządowych.  Myślę,  że  będzie  to  dobra  konferencja  dla  nas
wszystkich,  dla  radnych,  dla  sołtysów,  dla  przedstawicieli  organizacj i  abyśmy
może  spróbowali  to  zrobić  tak  jak  powinno  było  być  zawsze.  Mamy  wieloletnie
zaniedbania  w tym temacie,  wieloletnie  takie  powielanie  błędów.  Załącznik  3  jest
dla  mnie  sztandarowy,  żeby  pokazać  jak  bardzo  to  jest  nie  tak  a  naprawdę  wiele
nie  trzeba.  Zapraszam  bardzo  państwa  na  tą  konferencję.  Będzie  29  czyli  w
poniedziałek  o  godzinie  16 0 0  w  GOK.  Poprowadzi  ją  pan  Wojciech  Jankowski,
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ekspert  współpracujący  z  Elbląskim  Stowarzyszeniem  Inicjatyw  Pozarządowych.
Przy  pomocy  Urzędu  Gminy  z  tego  co  się  dowiedziałam od pana  Wojciecha,  służy
pomocą.  Bardzo  zapraszam.  Poproszę  nasze  biuro  rady  aby  rozesłać  do
organizacj i ,  które  mogłyby  ewentualnie  w  tym  wziąć  udział .  Ja  spróbuję  e-
mailowo do tych  organizacji  pozarządowych  dotrzeć,  ale  myślę,  że  fajnie  by  było,
żeby i  do księży spróbować zastukać z  zapytaniem czy może by przyszli .  
W  odpowiedzi  na  moją  interpelację,  w  której  proszę  o  przedstawienie  sytuacji  w
sprawie  wody,  zaopatrzenia  w  wodę  i  kanalizację  otrzymałam  wypowiedź,
wyliczenie  co  jest ,  co  powinno  być  jeszcze  zrobione.  Brakuje  tutaj  dla  mnie
takiego  pełnego  planu,  co  jest  w  tym  momencie  najważniejsze  do  zrobienia.  W
piśmie  wskazuje  mi się,  że  po prostu jest  brak takiego planowania  przestrzennego,
że  ono  mogłoby  być  prowadzone  przez  Referat  Gospodarki  Gruntami  w  osobie
pana  Artura  Wilczka,  ale  czy  były  sporządzone  czy  ich  po  prostu  nie  przekazano,
takiej  informacji  pan  wójt  nie  ma.  Zrobiłam  sobie  zestawienie  z  tej  rozpiski.
Zrobiłam  sobie  w  tabelkę,  bo  to  do  mnie  bardziej  przemawia.  Obecnie  z  pilnych
rzeczy  do  zrobienia  w  wodociągach  mamy  wyszczególnione  w  tym  piśmie  na
kwotę  215  tys.  zł  a  w  oczyszczalni  ścieków  na  97  tys.  zł .  Panie  wójcie  to  są  tak
ogromne  pieniądze  i  tak  duże  zapotrzebowanie  poparte  wielokrotnymi
zgłoszeniami  braku  wody  w  Dylewie,  Dylewku.  Moim  zdaniem  powinniśmy  się
zająć  w tym roku jako priorytet .
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jeżel i  chodzi  o  Dylewko,  Dylewo  to
już  tam  pewne  kroki  poczyniłem.  Dogadałem  się  z  panem  Tyszkowskim  aby
przejąć  16  m 2  gruntów  w  Korsztynie.  Do  końca  tygodnia  mamy  podpisać
porozumienie.  Bezpłatnie  nam  przekaże  ten  grunt.  Tam  będziemy  budować  stację
podnoszenia  ciśnienia  wody  dla  Dylewka  i  Dylewa.  Potrzeba  uzyskać  pozwolenie
na budowę. Wszystkie  procedury to myślę,  że ciężko będzie w tym roku. 
Radny – pan Ryszard Bala – a zaopatrzenie z Gierzwałdu?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  to  jest  na  nieruchomości  w  Kitnowie,
obręb w Korsztynie.  
Radna – pani Ewa Bawolska – to  podnoszenie ciśnienia  powinno zabezpieczyć?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  myślę,  że  spokojnie  powinno
zabezpieczyć.  Różnica poziomów jest  między ujęciem a Dylewem 40 metrów. Tu
też  jest  wina  użytkowników  naszych,  bo  niektórzy  sobie  pozwalają  nie  wiem  czy
złośliwie  czy  nie  złośliwie  odkręcają  gdzieś  tam  zawory.  Ostatnio  była  taka
sytuacja,  że  w Korsztynie  podobno sołtys,  ale  nie  wiem na  pewno,  napełniał  sobie
stawek, bo wysechł.
Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska – z hydrantu?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  wiem  czy  to  było  z  hydrantu.
Któryś  z  pracowników  nasz  zakręcił  i  po  kilkunastu  minutach  woda  do  Dylewa
wróciła.  W  Domkowie  ktoś  puszczał  do  studni,  bo  mu  wyschła  studnia.  To  nie
będzie  wody.  Wiadomo,  że  jest  11  miejscowości  podłączonych  pod  Gierzwałd,
wiadomo że  pójdzie  woda tam gdzie  ma  bliżej,  lżej .  Nie  pod górę  a  tam gdzie  jest
łatwiej.
Radna – pani Ewa Ziejewska – długo tak będzie,  coś pękło?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  podobno  w  czwartek  była  gdzieś
awaria  na polach.  
Radna – pani Ewa Ziejewska – czy to  coś się nie ujawnia,  bo kiedyś też taki
moment  był,  że podejrzewaliśmy kurnikarzy a tu gdzieś  się sączyło,   aż pokazała
się  woda.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska –  zaczynają  się  opryski  i
rolnicy po prostu biorą wodę z hydrantu.
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Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  to  nie  przez  opryski.  My  mamy
uzgodnione.  Założyliśmy  licznik.  Też  z  porozumieniem,  on  kupił  materiały,  my
daliśmy  ludzi,  podłączyliśmy  i  mamy  tak  uzgodnione,  że  będą  tankować  zbiorniki
nocą  od  22 0 0  do  5 0 0 ,  6 0 0  rano.  W  ciągu  dnia  nie  mają  prawa  wody  brać.  Była  też
taka skarga,  że ktoś jedzie,  widzi,  że myją sobie samochody a w Dylewie wody nie
ma.  Oni  nie  korzystali  akurat  z  ujęcia  tylko  z  tych  zbiorników  gdzie  mają
zgromadzoną tą wodę. 
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  ja  odnośnie  tych  działek  panie  wójcie.  Czytałam
obwieszczenie  czy  zawiadomienie,  jeśli  chodzi  o  Dylewo – bloki,  to  my nie  mamy
wykupionych  tych  gruntów.  To  jest  jeszcze  teren  agencji .  Oczywiście  w  tym
momencie  nas  parę  osób  korzysta   z  tych  działek.  To  już  niknie.  Za  chwileczkę
tam  nikt  nie  będzie  korzystał .  Teraz  jeżel i  my  mamy  wodomierze  pozakładać,  nie
ma  każda  działka  kranu.  Są  4  krany.  Nie  ma  jak  to  w  mieście  jest ,  działkowcy,
stowarzyszenie,  jest  dozorca,  jest  zamknięte.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski  –  to  nie  jest  tak że każdy musi  zakładać.
Ten co korzysta  musi mieć swój wodomierz.  Niech sołtys zorganizuje  spotkanie.
Radna  –  pani  Ewa  Ziejewska  –  ja  znam  ten  temat.  Kiedyś  byłam  księgową,
prowadziłam   rozliczenie  wody  i  było  ryczałtowo.  Obciążaliśmy  od  maja  do
sierpnia.  I le  kto arów miał  razy współczynnik i  wszyscy płacil iśmy.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – jak będzie ryczałtowo,  to się nigdy nad
tym nie zapanuje.  Nikt nie  szanuje tej  wody.
Radna – pani Ewa Ziejewska – u nas nie ma tak.  Ja obserwuję.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – wiem, że w innych miejscowościach  na
to  rozwiązanie  mają.  Grunwald  –  wspólnoty  podjęły  inicjatywę  i  będą  zakładać
wodomierze i  będzie to uregulowane.  Musi  być uczciwie.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  odnośnie  Dylewa,  ja  pamiętam  kiedyś,  było  w
Dylewie  ujęcie  wody,  które  zaopatrywało  Dylewo,  chyba  jeszcze  za  czasów  PGR.
Czy  teren  na  którym  to  ujęcie  jest  we  władaniu  gminy  czy  zostało  sprzedane?
Takim  bardziej  racjonalnym  rozwiązaniem  byłoby  uruchomienie  tam  lokalnego
ujęcia  niż pchanie wody 40 metrów pod górę.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  ale  to  można  było  zrobić  dużo
wcześniej ,  jak  się  budowało  wodociąg  z  Gierzwałdu  do  Dylewa.  Drugi  błąd  był
postawienie  tej  s tacji  podnoszenia  ciśnienia  w  Dylewie.  Ona  nie  powinna  tam
stanąć  tylko  tutaj  gdzieś  w  okolicy  Kitnowa.  Tam  ona  nie  ma  co  podawać  jeżeli
ona wody nie  ma. Z czego ma ciśnienie  robić.  
Radna  –  pani  Ewa Ziejewska  –  fachowcy  tam  jeździl i ,  to  t łumaczyli ,  że  za  mała
powierzchnia,  żeby uzdatniacze zamontować.  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  to  co  pani  Ziejewska  powiedziała,  myślę,  że
robienie  jakiegokolwiek  wyłomu  w  tym  procesie  rozliczania  za  wodę  spowoduje
ferment.  Jeżeli  jest  działka  na  której  rosną  pokrzywy,  ktoś  nie  korzysta  w ogóle  z
wody,  to  nie  płaci  a  jeżeli  chce  uprawiać  kokosy  czy  mandarynki  i  podlewać,  to
niech  za to płaci.  Zrobimy tu wyjątek  dla  jakiegoś małego obszaru zaraz podniesie
się  raban, że ktoś inny też będzie chciał  jakieś  tam preferencje  w tej  sprawie.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  mówimy  żeby  nie  lać  a  Frygnowo  boisko  jest
podlewane i  to  często  w takich  terminach,  że nie  jesteśmy w stanie  jako urzędnicy
czy radni powiedzieć  stop.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie,  tam  jest  uzgodnione  z  panem
Szameitatem,  że  też  tylko  mają  nocą  mają  to  boisko  podlewać.  Tak  samo  od  22 0 0

do 5 0 0  rano.  
Radna – pani Ewa Bawolska – a czy będą tak robić?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski -  powinni.  Jak nie,  to zakręcimy wodę. 
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Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska – l icznik  mają?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – jest  wodomierz.  
Radna  –  pani  Ewa Bawolska  –  o  przyzwoitych  porach  skoro  tam ludzie  nie  mają
do gotowania obiadu wody.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tylko  te  ostatnie  podlewania  były  na
obszarze  tam gdzie  porusza  się  bramkarz.  Z  jednej  i  z  drugiej  s trony jeden  obszar
był  podlewany. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  ja  czuje
niedosyt,  bo nie zajęl iśmy stanowiska.  Ja tego na sesji  nie  będę przedstawiała.  
Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska – nie,  na sesji  tego nie.
Przewodnicząca  Rady Gminy –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar –  z  panem wójtem
pomyślimy.
Wójt  Gminy– pan Adam Szczepkowski  –  postawić  jedną  i  drugą  stronę,  zaprosić
do siebie  i  będą rozmawiać.
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  pani  Celino,  panie  wójcie  jeśli  mogłabym  w
czymś pomóc, mediator  z dyplomem, mogę się przydać,  to chętnie  wezmę udział .  
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  pani  przewodnicząca  ja  z  racji  takiego
administracyjnego  podejścia  do  problemu.  Skoro  jest  pismo  kierowane  do  rady,
musimy  na  to  pismo  odpowiedzieć.  Nie  ma  zmiłuj  się.  Trzeba  w  jakiś  sposób
sformułować  odpowiedź,  żeby  nadawca  tego  pisma  czuł  się  doceniony  i
potraktowany zgodnie z KPA.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  ja  myślę,  że  jeżeli  nie  będzie  tam
zgody  w  jednostce,  to  znajdziemy  w  Urzędzie  Gminy  jakieś  pomieszczenie  gdzie
pan komendant  będzie mógł z  niego korzystać czy w GOK. 
Radny  –  pan  Piotr  Szewczak  –  tam nie  ma  takiej  możliwości,  że  mu  przysługuje
prawnie.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – nie,  to zarząd jednostki  decyduje.  
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  pani  Cecylia  Lecewicz-Husar  –  najlepiej  żeby
w straży by było.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  w  różnych  porach
przyjeżdżają  z  dokumentami,  czasami w sobotę.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  jak  o  straży  mówimy  panie  wójcie,  widziałem
zdjęcia  z  wręczenia  promes  na  zakup  samochodu.  O  co  tu  chodzi?  Nie  bardzo
kojarzę,  o co w tym wszystkim chodzi.  Działamy a  informacji  nie ma.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – chodzi  o to,  aby zacząć doposażać te
nasze jednostki.  Wyposażać w nowe wozy strażackie.  Planujemy,  że w tym roku
zakupimy  wóz  strażacki  dla  Frygnowa.  Oni  są  w  systemie.  To  też  wystąpiliśmy,
tzn.  nie  my  wystąpiliśmy  a  komendant  powiatowy  PSP  w  Ostródzie  wystąpił  do
jednostek  samorządu  terytorialnego  czyli  do  gmin  z  zapytaniem  czy  są
zainteresowane  aby  zakupiono  nowe  wozy  strażackie.  Odpowiedzieliśmy,  że  tak.
Dostaliśmy  promesę  gdzie  dofinansowanie  tam  sięga  ponad  400  tys.  zł  plus  780
tys.  zł .  Z  naszej  strony  miałby  być  wkład  350  tys.  zł ,  pozostałe  z  funduszy
ubezpieczeniowych i  jeszcze z MSWiA tam było.   
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  i  z  Komendy  Głównej
PSP.
Radna – pani Ewa Bawolska – jaki  koszt po naszej  stronie będzie?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – 350 tys.  zł .
Radny – pan Ryszard Bala – nie mamy w budżecie.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  jak  się  postaramy,  to  się  znajdą.
Spłacimy ZUS i  Urząd Skarbowy do końca,  to będziemy mieli  potem na wszystko. 
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Przewodnicząca Komisji  – pani Małgorzata Kamińska –  tamten  wóz z  Frygnowa
przeszedłby do Dylewa?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam Szczepkowski  –  może  niekoniecznie,  bo  wcale  nie  jest
lepszy niż ten w Dylewie.  To jest  40-letni  samochód.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ale  on  jest  po
remoncie.
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski  –  proszę  porozmawiać  z  druhami,  co  oni
mówią o nim.  
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  ten  samochód  trochę
przeszedł  tylko żeby odpowiednio zadbali  o ten samochód.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – to  też.  Jak się  dba,  tak się  ma.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  on  był  jak  po
kapitalnym remoncie.  
Wójt  Gminy  –  pan Adam Szczepkowski  –  wizualnie  to  on wygląda  jeszcze  tylko
wyjedzie i  s toi .
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  jak  tylko  stoi  po  to,  żeby  go  pucować  szmatą,  to
ładnie wygląda.
Przewodnicząca  Komisji  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy  jest  takie  wstępne
rozeznanie,  co do i lości  uczniów zapisanych do szkoły w Mielnie  i  we Frygnowie?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  nie  wiem.  Trzeba  o  to  zapytać
dyrektorów. 
Przewodnicząca Komisji  – pani  Małgorzata Kamińska – do końca kwietnia  mają
być arkusze organizacyjne.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski –  arkusze do 15 były.  
Radna  –  pani  Ewa  Bawolska  –  ja  byłam  w  Stębarku  zapisywać  swego  syna,  nie
ma dużego zainteresowania.  Byłam przed świętami,  to było 50 dzieci  zapisanych.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tylko  utrzymanie  tych  wszystkich
szkół.  W 2018 roku dołożyliśmy 2 mln  zł ,  w 2019 dołożymy 2,5 mln  zł  albo  3 mln
zł  tylko skąd.
Radna – pani Małgorzata Kamińska – wydatki  nie będą mniejsze a  większe.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – ale  subwencja  będzie mniejsza.
Radny –  pan Ryszard  Bala  –  czy  planuje  pan  konkursy  na  dyrektorów i  w jakich
szkołach?
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  na  pewno  w  Gierzwałdzie  będzie
konkurs,  natomiast  w pozostałych na dzień dzisiejszy nie  są planowane.  
Radny – pan Ryszard Bala – we Frygnowie pozostaje.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – wszystko na to wskazuje.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala  –  a  w  Stębarku  jest  dyrektorem  pan  Purwin,  ale
dyrektorem gimnazjum.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  tak,  ale  tam  nie  musi  być  konkurs
organizowany.  Może  przejść  z  automatu  do  szkoły  podstawowej.  Tak  samo  jak
nauczyciele  mogą  być  przeniesieni,  bo  to  nie  jest  l ikwidacja,  nie  jest  powołanie
nowej tylko zmiana  struktury.  
Radny  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  chodzi  mi  o  zorganizowanie  spotkania
odnośnie  utrzymania  czystości  w mojej  miejscowości,  żeby uświadomić  ludzi.  Oni
też  chcą,  żeby  im  wytłumaczyć  jak  wygląda  sprawa  dodatkowych  pojemników  na
popiół.  Czy któryś z pracowników gminy jest  kompetentny w tych rzeczach?
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – jest  pani Natalia  Smolińska.
Radna –  pani  Iwona Stanka –  ja  byłam dzisiaj ,  to  jej  nie  było.  Chciałam zapytać
o jeden pojemnik  w Łodwigowie.  Nie  wiem czemu ma służyć,  bo pisze  papier  a  są
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puszki  metalowe.  Puszki  były  w  tym  pojemniku.  Nie  mam  pojęcia  dlaczego  jest
dostawiony koło świetl icy.  Tam nie ma miejsca.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski  –  on  miał  być  postawiony  nie  koło
świetl icy a  koło Seweryna.  
Radna  –  pani  Iwona  Stanka  –  to  jest  właśnie  na  plastyki  z  tymi  metalowymi?
Został  tam postawiony i  nie wiem czemu ma służyć,  bo pisze papier.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski – zostanie  przestawiony.  
Radny  –  pan  Zbigniew  Napłoszek  –  chodzi  o  uświadomienie  ludzi,  jak  oni  mają
to  zrobić,  jak  kupić,  gdzie  kupić?  Chodzi  też  o  bloki,  bo  domki  jednorodzinne
mają.  Chodzi  o bloki,  jak to  zrobić,  żeby było dobrze.
 
Ad  pkt  11.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  Komisji
Kultury,  Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknęła  posiedzenie Komisji .

Protokołowała                                                Przewodnicząca  Komisji
                                                                  Kultury Oświaty i  Zdrowia
Bronisława Warmińska                                           Rady Gminy

                                                                      
                                                                     Małgorzata  Kamińska
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